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Zusammenfassung







Einleitung: Transit-Zeit-Flussvolumenmessungen haben in der Kardiochirurgie zur Verbesserung der Ergebnisse koronarer Bypassoperationen geführt. Unsere prospektive Studie soll klären, ob das Messverfahren auch zur Evaluation und Optimierung arterieller Anastomosen von Radialislappen geeignet ist.




Methode: Verwendet wurde ein ultraschallgestütztes Durchflussmessgerät (VeriQ, MediStim) bei 15 Radialislappenplastiken. Der durchschnittliche Blutvolumenfluss und der Pulsatilitätsindex wurden jeweils direkt nach Öffnen der arteriellen Anastomose und 15 min später gemessen. Anwendungsdauer und Angaben zur Handhabung wurden gesondert erfasst.




Ergebnisse: Der durchschnittliche Blutfluss direkt nach Öffnen der arteriellen Anastomose betrug durchschnittlich 3,9 ml/min und 15 min später durchschnittlich 3,4 ml/min. Damit zeigte sich hier kein signifikanter Unterschied (p=0,96). Im gleichen Zeitraum stieg der Pulsatilitätsindex (PI) nicht signifikant von durchschnittlich 22,1 auf 27,2 (p=0,09). Die Entscheidung zu einer Revision der Anastomose wurde in 2 Fällen aufgrund der Durchflussmessungen getroffen. Alle Radialislappen zeigten sich im Verlauf vital. Der Zeitaufwand betrug etwa 20 min. Die Handhabung wurde durchweg als einfach beschrieben.




Zusammenfassung: Transit-Zeit-Flussvolumenmessungen tragen zur Qualitätsverbesserung von Anastomosen bei und verbessern so das Gesamtergebnis von Radialislappenplastiken. Das Messverfahren erbringt objektive Ergebnisse und lässt sich gut zur Dokumentation nutzen.
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Abstract




Indroduction: The regular application of transit time flow measurement in microvascular anastomoses during heart surgery has lead to improvements of the outcome of coronary artery bypass grafts. Our study was meant to discover whether this measurement method was also applicable for evaluation and optimization of microvascular arterial anastomoses of radial forearm flaps.




Methods: In this prospective examination a combining ultrasound imaging and transit time flow measurement device (VeriQ, MediStim) was used during surgery to assess anastomotic quality of 15 radial forearm flaps. Pulsatility index (PI) and mean blood flow were measured immediately after opening the arterial anastomosis as well as 15 min afterwards. Furthermore, application time and description of handling were recorded seperately for every assessment.




Results: Mean blood flow immediately after opening the anastomosis and 15 min later were 3.9 and 3.4 ml/min resepectively showing no statistically significant difference (p=0.96). There was no significance in the increase of pulsatility index from 22.1 to 27.2 (p=0.09) during the same time range, either. Due to measurement results showing atypical pulse curves in 2 cases decision for surgical revision of the anastomoses was made. All forearm flaps showed good vascularisation during follow-up. Time for device set up, probe placement and measurements was about 20 min. Handling was described to be uncomplicated without exception. There were no noteworthy problems.




Conclusion: Transit time flow measurement contributes to the improvement of anastomotic quality and therefore to the overall outcome of radial forearm flaps. The examined measurement method provides objective results and is useful for documentation purposes.
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